

For Immediate Release

UNOPS and King Salman Humanitarian Aid and Relief Center (KSrelief) sign an agreement to enhance access to paediatric healthcare services in Syria



New York, 25 September 2025.— On the sidelines of the UN General Assembly, King Salman Humanitarian Aid and Relief Center (KSrelief) and UNOPS signed a \$1.5 million project to help improve paediatric healthcare in Syria.

The national healthcare system is facing critical challenges after years of conflict, marked by extensive damage to critical infrastructure, shortages of medical supplies and equipment, and insufficient electricity in health facilities. The burden of Syria's health crisis falls most heavily on vulnerable populations, with children experiencing a severe shortage of paediatric care.

"In the face of immense needs, the people of Syria need urgent and practical solutions, both to respond to their current needs, but also to lay the foundation for

an inclusive, resilient and sustainable future. Together, we are building a lifeline for Syria's children, said Jorge Moreira da Silva, UNOPS Executive Director.

Dr. Abdullah Al Rabeeah, Supervisor General of KSrelief stated, "We are pleased to partner with UNOPS to strengthen healthcare capacities and enhance emergency health response for children in Northern Syria. Through providing specialized medical equipment for pediatric intensive care units and pediatric cardiac surgery, we are helping to deliver high-quality medical care to Syria's most vulnerable children, building a healthier and brighter future for them and their families."

The project will bring vital healthcare services to more than 840,000 children through equipping four national hospitals, namely; Hama Maternity and Children's Hospital, As-Salamiyeh National Hospital and As-Suqaylabiyah National Hospital will be equipped with essential medical equipment to provide urgent medical care for children and establish paediatric intensive care units, addressing the gap in paediatric healthcare across Hama Governorate.

In Aleppo, Ibn Roshed Hospital for Cardiac Diseases and Surgery will also be equipped with the medical equipment to establish the Department of Paediatric Cardiac Surgery. This new department will provide critical medical care for children with heart conditions.

It is envisaged that this project will contribute to the UN Strategic Framework (UNSF) 2022-2025 Syria and SDG3: good health and wellbeing.

- END -

About KSrelief:

The King Salman Humanitarian Aid and Relief Centre (KSrelief), established under the guidance of the Custodian of the Two Holy Mosques, King Salman bin Abdulaziz Al Saud, represents Saudi Arabia's commitment to global humanitarian efforts. Inaugurated in May 2015, KSrelief has provided impartial humanitarian aid and relief to over 100 countries in cooperation with local, regional, and international organizations.

Stay updated: Twitter: [@KSrelief EN](#) | Instagram: [@KSrelief](#) | LinkedIn: [KSrelief](#) | Website: www.ksrelief.org

About UNOPS:

UNOPS offers practical solutions to the UN and other partners, across peace and security, humanitarian and development operations. UNOPS mission is to help people build better lives and countries achieve peace and sustainable development. We help the United Nations, governments and other partners to manage projects, and deliver sustainable infrastructure and procurement in an efficient way. Read more: www.unops.org

UNOPS Operational Hub in Amman implements projects in Jordan, Iraq, Lebanon, Syria, and Yemen and implements work in partnership with bilateral and multilateral donors, national governments and other UN agencies.

Note to editors:

For press inquiries, please contact:

Fanar Idris Alshehri | International Communication and Media Centre, King Salman Humanitarian Aid & Relief Center | f.i.alshehri@ksrelief.org

Anwar Abu Sakieneh, Communications Specialist (UNOPS) | Mobile number: +962 7 9902 6315 | AnwarAB@unops.org or +962 6 5902122



مركز الملك سلمان
للإغاثة والأعمال الإنسانية
KING SALMAN
HUMANITARIAN AID & RELIEF CENTRE



بيان صحفي للنشر الفوري

مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشروعات (UNOPS) ومركز الملك سلمان للإغاثة والأعمال الإنسانية (KSrelief) يوقعان اتفاقية لتعزيز الوصول إلى خدمات الرعاية الصحية للأطفال في سوريا



نيويورك، 25 أيلول/سبتمبر 2025 — على هامش اجتماعات الجمعية العامة للأمم المتحدة، وقّع مركز الملك سلمان للإغاثة والأعمال الإنسانية (KSrelief) ومكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS) اتفاقية بقيمة 1.5 مليون دولار أمريكي للمساعدة في تحسين الرعاية الصحية للأطفال في سوريا.

يواجه النظام الصحي الوطني تحديات رئيسية بعد سنوات من الصراع، تمثلت في أضرار جسيمة بالبنية التحتية الحيوية ونقص في الإمدادات والمعدات الطبية وعدم التوفر الكافي للكهرباء في المرافق الصحية. يقع عبء الأزمة الصحية في سوريا بشكل أكبر على المجتمعات الهشة، حيث يعاني الأطفال من نقص حاد في الرعاية الصحية.

”في مواجهة الاحتياجات الهائلة، يحتاج الشعب السوري إلى حلول عاجلة وعملية، ليس فقط لتلبية احتياجاته الحالية، بل أيضاً لوضع الأسس لمستقبل شامل ومرن ومستدام. معاً، نحن نبني شريان حياة لأطفال سوريا“، قال خورخي موريرا دا سيلفا، المدير التنفيذي لمكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع.

وقال الدكتور عبدالله الربيعه، المشرف العام على مكتب الملك سلمان للإغاثة والأعمال الإنسانية: "يسعدنا التعاون مع مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع لتعزيز قدرات الرعاية الصحية وتحسين الاستجابة الصحية الطارئة للأطفال في شمال سوريا. من خلال توفير معدات طبية متخصصة لوحدة العناية المركزة للأطفال وجراحة القلب للأطفال، نساعد في تقديم رعاية طبية عالية الجودة للأطفال الأكثر ضعفاً في سوريا، وبناء مستقبل أكثر صحة وإشراقاً لهم ولأسرهم."

سيوفر المشروع خدمات رعاية صحية حيوية لأكثر من 840,000 طفل من خلال تجهيز أربعة مستشفيات وطنية، وهي: مستشفى حماة للأمومة والطفولة ومستشفى السلمية الوطني ومستشفى السقيلية الوطني، بالمعدات الطبية الأساسية لتوفير الرعاية الطبية العاجلة للأطفال وإنشاء وحدات العناية المركزة للأطفال، مما يسد الفجوة في الرعاية الصحية للأطفال في محافظة حماة.

في حلب، سيتم تجهيز مستشفى ابن رشد لجراحة القلب بالمعدات الطبية اللازمة لإنشاء قسم جراحة القلب للأطفال. سيوفر هذا القسم الجديد الرعاية الطبية الحيوية للأطفال المصابين بأمراض القلب.

من المتوقع أن يسهم هذا المشروع في تحقيق أهداف الإطار الاستراتيجي للأمم المتحدة (UNSF 2022-2025) لسوريا والهدف 3 من أهداف التنمية المستدامة: الصحة الجيدة والرفاه.

-انتهى -

نبذة عن مركز الملك سلمان للإغاثة والأعمال الإنسانية (KSrelief) :

يمثل مركز الملك سلمان للإغاثة والمساعدات الإنسانية (KSrelief)، الذي أنشئ بتوجيه من خادم الحرمين الشريفين الملك سلمان بن عبد العزيز آل سعود، التزام المملكة العربية السعودية بالجهود الإنسانية العالمية. وقد افتتح المركز في مايو 2015، وقدم مساعدات إنسانية محايدة إلى أكثر من 100 دولة بالتعاون مع منظمات محلية وإقليمية ودولية

لمتابعة آخر المستجدات: تويتر: KSrelief_EN@ | إنستغرام: KSrelief@ | لينكدان: KSrelief | الموقع الإلكتروني: www.ksrelief.org

نبذة عن مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS):

يقدم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع حلولاً عملية للأمم المتحدة والشركاء الآخرين في مجالات السلام والأمن والعمليات الإنسانية والإنمائية. وتتمثل مهمة مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في مساعدة الناس على بناء حياة أفضل والبلدان على تحقيق السلام والتنمية المستدامة. نحن نساعد الأمم المتحدة والحكومات والشركاء الآخرين على إدارة المشاريع، وتقديم البنية التحتية المستدامة والمشتريات بطريقة فعالة. اقرأ المزيد: www.unops.org

يقوم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في عمان بتنفيذ المشاريع في الأردن والعراق ولبنان وسوريا واليمن، وينفذ العمل بالشراكة مع الجهات المانحة الثنائية والمتعددة الأطراف والحكومات الوطنية ووكالات الأمم المتحدة الأخرى.

ملاحظة للمحررين:

لمزيد من المعلومات يرجى التواصل مع:

فانار إدريس الشهري | المركز الدولي للاتصال والإعلام، مركز الملك سلمان للإغاثة والمساعدات الإنسانية |

f.i.alshehri@ksrelief.org

أنوار أبو سكينه، أخصائية التواصل في مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع | AnwarAB@unops.org أو
الاتصال على الرقم +962 79 9026315 أو +962 6 5902122